
Valtuustoaloite kymppitonnikampanjan jatkamisesta niin, että se toteutetaan vähintäänkin kerran 
valtuustokaudessa 
 
Kunnanvaltuusto 07.09.2020 § 53  
  

 
 
Kokouksessa Jukka Ignatius jätti kokoomuksen valtuustoryhmän aloitteen jossa he 
esittävät, että kymppitonnikampanjaa jatketaan niin, että se toteutetaan 
vähintäänkin kerran valtuustokaudessa. 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on esityslistan oheismateriaalina. 
 

Päätös Valtuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen 
valmisteltavaksi.      

 
 ________ 
 
 
 
Kunnanhallitus 28.09.2020 § 245  

 
Asian valmistelija kunnanjohtaja 

 
Esittelijä kunnanjohtaja Riikonen Olli 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus antaa aloitevastauksen kunnanjohtajan valmisteltavaksi. 

 
Päätös Hyväksyttiin. 
 
 ________ 
 
 
 
Kunnanhallitus 11.10.2021 § 403    
368/00.02.15/2020 [Valtuustoaloite kymppitonnikampanjan jatkamisesta niin, että se toteutetaan 
vähintäänkin kerran valtuustokaudessa]    

 
Valtuutettujen kehittämisraha ns. valtuutettujen kymppitonnit olivat edellisen valtuustokauden yksi 
merkittävimmmästä onnistumisista. Valtuutettujen kymppitonnnit saivat laajalti näkyvyyttä mediassa ja 
kyseisestä käytännöstä on otettu mallia myös muissa Suomen kunnissa. Kymppitonneilla saatiin 
toteutettua paljon investointeja, jotka tukevat kuntalaisten hyvinvointia. Hankkeet lisäsivät 
vuorovaikutusta valtuutettujen ja kunnan asukkaiden välillä. Ilahduttavaa oli, että valtuutettejun 
kymppitonnit kohdistuivat laajasti koko Tohmajärven kunnan alueelle. Moni hanke olisi jäänyt 
enemmistöpäätöksin toteutumatta, mutta valtuutetun tahtotilaa kunnioittaessa yksittäinen valtuutettu 
pystyi toteuttamaan oman investointi-ideansa.  
 
Kehittämisrahan käytön osalta sääntönä oli, että investoinnilla pitää olla vähintään kymmenen vuoden 
vaikuttavuus. Valtuutetut saivat laittaa rahaa omaa kohteeseen tai kohteet saattoivat olla muutaman 



valtuutetun yhteisiä investointihankkeita, joihin saatiin osittain kytkettyä mukaan myös 
hankerahoitusta. 
 
Samaa valtuutettujen kymppitonnikampanjaa tulee jatkaa myös tulevalla valtuustokaudella. Edellisen 
kauden hyvät ja huonot kokemukset tulee ottaa huomioon uusien sääntöjen valmistelussa, jotka 
tuodaan myöhemmin kunnanvaltuuston hyväksyttävksi. Talousarvion yhteydessä esitetään, että 
talousarviossa varaudutaan 270.000 € valtuutettujen kymppitonnikampanjaan. Varaus tehdään 
investointiosaan vuodelle 2022 täysimääräisenä (270.000 €) vuoden 2022 toteutuneet investoinnit 
vähennetään seuraavan vuoden osalta, lopputulos tähtää siihen että vuodelle 2022 tehty 270.000 € 
varaus toteutuu viimeistän vuoden 2024 vuoden aikana. 

 
Asian valmistelija 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus yhtyy aloitteeseen ja esittää valtuustolle vastauksena aloitteeseen, että talousarvion 

2022 investointiosiossa tehdään 270.000€ varaus valtuutettujen kehittämisrahaa (nk. valtuutettujen 
kymppitonni) varten. Valtuustokauden 2021 - 2025 valtuutettujen kehittämisrahan säännöt 
vahvistetaan myöhemmin erikseen.  
 
Kunnanhallitus esittää valtuustolle että valtuusto hyväksyy tehdyt toimet vastauksena aloitteeseen ja 
samalla toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
Merkitään, että kunnanhallitus kävi laajan yleiskeskustelun valtuutettujen kehittämisrahojen 
tuottavuudesta ja vaikuttavuudesta. 
 

Päätös 
 Kunnanhallitus yhtyy aloitteeseen yksimielisesti. Kunnanhallitus esittää yksimielisesti valtuustolle, että  

talousarvion 2022 investointiosaan tehdään 270.000 € varaus valtuutettujen kehittämisrahaa (nk. 
valtuutettujen kymppitonni) varten. Valtuustokauden 2021 - 2025 valtuutettujen kehittämisrahan 
säännöt vahvistetaan myöhemmin erikseen.  
 
Kunnanhallitus esittää yksimielisesti valtuustolle, että valtuusto hyväksyy tehdyt toimet vastauksena 
aloitteeseen ja samalla toteaisi aloitteen loppuun käsitellyksi. 

 
 ________


